
De Bilt krijgt een nieuwe vuilnisvaalt: 1914 

 

De redactie van de Biltsche Courant schreef op 11 april 1914: 

 

‘Wij oude Biltenaren, wij kunnen ons nog terugdenken den tijd, toen voor eenige jaren geleden 

het oude vaaltje nog bestond naast de Openbare School in de Tuinstraat en niemand dacht er 

aan, dat het daar vandaan zou moeten; het was immers zoo gemakkelijk dicht bij om te brengen 

en dicht bij om te halen, wat wil je nog meer? De vuilnis, die er kwam, kon men een paar malen 

per week zien aanbrengen door de beide toenmalige nachtwachts, welke toen behalve deze laatste 

betrekking ook nog te vervullen hadden, die van straatreiniger, besproeier van de straat en 

lantaarnopsteker. De tijden zijn echter veranderd, in den laatsten tijd vooral is heel wat 

verbetering tot stand gekomen en juist wij, oude Biltenaren, kunnen daarover het beste 

oordeelen.  

Onze gemeente heeft zich in de laatste jaren verbazend uitgebreid. Het zielental is aanmerkelijk 

vermeerderd en zij, die buiten willen wonen, voelen zich schijnbaar aangetrokken om zich in de 

Bilt te vestigen. Waarom? zult ge misschien vragen en het antwoord daarop kan zijn, om het 

mooie en de mooie ligging der gemeente.  

Doch niet alleen dat, maar onze gemeente biedt van alles. Niet minder dan 170 treinen 

passeeren per dag, waarvan minstens 100 stoptreinen, bovendien bestaat op den dag ieder half 

uur gelegenheid om onze gemeente te bereiken of te verlaten met de electrische tram, richting 

Utrecht of Zeist. Wij hebben telefoon, waterleiding, electrisch licht en binnen korten tijd krijgen 

wij ook gas, de concessie voor gasverlichting is reeds geheven. Wij hebben een goede openbare 

school met 12 lokalen, waarvan het leerplan nog kort geleden zoodanig werd gewijzigd, dat een 

7e en 8e leerjaar zal worden ingevoerd met lessen in Fransch en Duitsch. Wij hebben een goede 

bijzondere school met 4 lokalen en dank zij de uitbreiding, zag het Bestuur zich genoodzaakt 

om een 5e lokaal bij te bouwen, hetwelk bijna gereed is. En bij dit alles besloot de gemeenteraad 

in de laatstgehouden vergadering tot den bouw van een M. U. L. O. school aan het station.  

Om echter tot ons onderwerp: de nieuwe vaalt terug te keeren, zij gemeld, dat het oude kleine 

vaaltje naast de school eenige jaren geleden, dank zij de uitbreiding der gemeente vandaar moest 

verdwijnen. Een nieuw grooter terrein werd door Burgemeester en Wethouders gevonden aan 

den ouden Looijdijk. Dit terrein kreeg de gemeente in huur van den Heer Baron van Boetzelaer 

van Dubbeldam, het werd met schutting en haag afgezet en inderdaad het zag er aanvankelijk 

heel goed uit, ieder meende wel: Zie zoo, dat zal onzen tijd wel duren.  

De uitbreiding der gemeente bleef echter aanhouden, nieuwe wegen werden aangelegd, parken 

ontworpen en daargesteld, en het gevolg daarvan was, dat ook het tweede vaaltje hoe goed ook 

bedoeld en daargesteld niet meer aan redelijk gestelde eischen kon voldoen. Naar een nieuw 

terrein moest worden uitgezien. En B. en W. slaagden, daarin gemachtigd door den Raad, een 

terrein groot 1 H.A. gelegen aan de Watersteeg van den Heer van Boetzelaer aan te koopen.  

Aanvankelijk lag het in de bedoeling van Burgemeester en Weth. en ook van den Raad om de 

stichting van de Nieuwe vaalt zoo eenvoudig mogelijk te doen zijn, in dien geest werd dan ook 



besloten. Nochtans verloor men daarbij niet uit het oog de uitbreiding der gemeente, en den 

eisch des tijds.  

En nu zou men zoo denken, alles was dus gereed, maar dat is niet zoo, voor de stichting moest 

eerst het gevoelen der Gezondheidscommissie en daarna van Gedeputeerde Staten worden 

ingewonnen. Onder overlegging van teekeningen. Den architect der Gemeente, den heer P.J. 

Vermaak werd opgedragen een ontwerp te maken voor de nieuwe vaalt. Behoudens eenige kleine 

wijzigingen droeg dit ontwerp de goedkeuring weg van het Dagelijksch Bestuur en den Raad, 

zoodat het werd ingezonden bij de Gezondheidscommissie deze maakte aanmerkingen op 

Hygiënisch gebied. Na wijziging werd het ingezonden aan Ged. Staten, dezen maakten eenige 

bezwaren op Technisch gebied. Uit een bezuinigingsoogpunt waren de opmerkingen waarop 

werd gewezen vermeden. De gewenschte wijzigingen werden echter aangebracht en de 

goedkeuring werd verkregen.  

De aanbesteding had plaats 17 October 1914 in vier perceelen n.1.  

1e. Het maken van Kunstwerken in gewapend beton bestaande uit verbrandingsoven met 15 

meter hoogen schoorsteen, een compostbak van 60 M3 inhoud en een voddenbergplaats. Dit 

werd gegund aan de N.V. Alg. Beton Mij. Dordrecht te Dordrecht, Directeur de heer P. A. H. 

Hornix.  

2e. Het bouwen van een sorteerders-woning met wagenloods, gegund aan F. F. Geijtenbeek te 

Rijsenburg.  

3e. De afrastering van het terrein met plusminus. 2 meter hoog harmonicagaas en het plaatsen 

van een hijschpaal werd gegund aan de firma Blass en Groenewegen, alhier en  

4e. de wegenaanleg naar en op het terrein werd gegund aan J. Doornenbal, alhier.  

Het geheele werk had, niettegenstaande het ongunstige weder, een geregeld verloop en stond 

onder leiding van den Gemeentearchitect P. J. Vermaak voornoemd, terwijl het dagelijks 

toezicht was opgedragen aan den opzichter, den heer W. van Breenen. Tijdens den opbouw, 

voornamelijk bij het maken van de kunstwerken in gewapend beton, trokken de werkzaamheden 

vele kijkers, o. a. werd eenige malen het werk bezichtigd door de leerlingen van de Middelbare 

Technische School te Utrecht, onder leiding van hunnen leeraar. In het bijzonder trok ook onze 

aandacht de groote wagenremise voor berging van sproeiwagens, vuilniskarren, nieuwe wals 

enz. Deze remise ter oppervlakte van ± 150m2 is opgetrokken in hoofdzaak van ijzerconstructie 

en heeft toegang door acht geconstrueerde ijzeren deuren op rollen. Het huisje voor den 

sorteerder lijkt ons een eenvoudige model arbeiderswoning. Alles ziet er. bijzonder hecht en 

sterk uit en maakt op deskundigen en leeken een goeden indruk, getuigende van de goede zorgen 

door de directie tot in de. kleinste bijzonderheden aan het werk besteed.  

Jl. Donderdag den 9en April, 's nam. half vier uur, had de oplevering van het geheel ten 

overstaan van Burgemeester en Wethouders plaats, waarbij natuurlijk alle aannemers waren 

vertegenwoordigd. Na alles te hebben in oogenschouw genomen, zelfs de verbrandingsoven was 

in actie, gaf de heer Burgemeester zijne tevredenheid te kennen aan den Gemeentearchitect voor 

de goede zorgen door hem aan het werk besteed en stelde hen daarna eene gratificatie ter hand 

ter verdeeling onder de werklieden, die tot den opbouw hadden medegewerkt.  



Onze gemeente is hiermede een model gemeentereinigings-inrichting rijk geworden, zooals er 

waarschijnlijk of wel zeker, in geen andere dorpsgemeente onzer provincie is te vinden, een 

inrichting der moeite waard om te bezichtigen. Uit alles blijkt, dat het Dagelijksch Bestuur en 

de Raad dezer Gemeente een ruimen blik hebben in den vooruitgang dezer Gemeente, en dat de 

Gemeentewerken, volkomen zijn toevertrouwd aan onzen Gemeente architect.  

 


